

1. Record Nr.	UNINA9910476943303321
Autore	Duttge Gunnar
Titolo	Comparative Law in a Changing World - Historical Reflections and Future Visions Fünftes Symposium der Juristischen Fakultät der Georg-August-Universität Göttingen mit der Yonsei Law School (Seoul)
Pubbl/distr/stampa	Universitätsverlag Göttingen, 2019
Soggetti	Law
Lingua di pubblicazione	Inglese
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Sommario/riassunto	<p>In times of rapidly changing social worlds and an ever more fragile controllability of the law, international legal comparison obtains increasing relevance. Frequently, similar or even identical questions and problems must be answered and solved in different legal communities, but there is rarely a single answer or solution. For a decade, the Faculty of Law of the University of Göttingen and the Yonsei Law School in Seoul (Republic of Korea) have engaged in continuous dialogue about both current and fundamental questions of legal reform. In October 2018, the fifth German-Korean Symposium took place. The lectures and presentations covered highly relevant aspects of public environmental law, insolvency proceeding, law of criminal sanctions and law of the constitution of the criminal courts as well as computer crime, including historic and philosophical foundations of the law. This volume combines the elementary contributions and makes them accessible for the interested professional public.</p> <p>In einer Zeit der sich beschleunigt verändernden sozialen Welten und einer immer fragiler werdenden Steuerungsfähigkeit des Rechts gewinnt der internationale Rechtsvergleich wachsende Bedeutung: Nicht selten begegnen in verschiedenen Rechtsgemeinschaften ähnliche oder gar dieselben Fragen und Probleme, auf die es aber selten nur eine einzige Antwortmöglichkeit gibt. Schon seit einem Jahrzehnt</p>

befinden sich die Juristische Fakultät der Universität Göttingen mit der Yonsei Law School in Seoul (Südkorea) in einem kontinuierlichen Dialog über ebenso aktuelle wie grundlegende Reformfragen des Rechts. Im Oktober 2018 fand bereits zum fünften Mal ein deutsch-koreanisches Symposium statt; die Vorträge und Präsentationen umfassten zu diesem Anlass hochbedeutsame Aspekte des öffentlichen Umweltrechts, des Insolvenzverfahrens, des strafrechtlichen Sanktionen- und Strafgerichtsverfassungsrechts sowie der Computerkriminalität mitsamt ausgewählten historischen und philosophischen Grundlagen des Rechts. Die wesentlichen Beiträge sind in diesem Band zusammengeführt und werden der interessierten Fachöffentlichkeit zugänglich gemacht.
